
PROTOKÓŁ Nr XL/10

z przebiegu XL sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 26 lutego 2010 r.

od godz. 1300 do godz. 1532 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Zastępca Burmistrza, 

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

•Małgorzata Martin-Mucha – Skarbnik Gminy.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Daria Stranz – kierownik Ref. GNRiL,

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy Wyrzysk, 

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Andrzej Sadłowski – komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Hanna Łapacz – kierownik MGOPS w Wyrzysku,

•Magdalena Strzałkowska – dyrektor SAPO w Wyrzysku,

•Andrzej Chałabiś – dyrektor SAM w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – dyrektor MGOK w Wyrzysku,

•Marek Charczun – Prezes PWiK Sp. z o.o. W Wyrzysku.

Inni gości: 

• Adam Nowak – Radny Rady Powiatu w Pile,

• Barbara Piorunowska – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

•Bożena Przydział – kierownik Filii PUP w Wyrzysku,

•Krzysztof Senske – dyrektor ZSP w Wyrzysku,

•Leszek Haufa – komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.



Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

2) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu,

3) powołania doraźnej Komisji Statutowej,

4) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

oraz ustalenia dopłat do taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków,

5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego gminy 

Wyrzysku na lata 2008-2015,

6)  udzielania  bonifikat  od  ceny  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  stanowiących  własność 

Gminy Wyrzysk sprzedawanych na rzecz ich najemców.

10. Informacja  Burmistrza  na  temat  gospodarki  odpadami  komunalnymi  z  terenu  Gminy 

Wyrzysk,  w związku z zamknięciem Gminnego Składowiska Odpadów Komunalnych w 

miejscowości  Bagdad  –  materiały  przygotowuje  i  przedstawia  Przewodniczący  Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

12. Interpelacje i zapytania radnych.

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

14. Wystąpienia sołtysów.                                                 

15. Wolne głosy i wnioski.

16. Zakończenie obrad.   



1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer  serdecznie  przywitał  wszystkich  obecnych.  Po  czym 

poinformował, że o usprawiedliwienie swej nieobecności prosili: Pan Tomasz Bugajski, Starosta 

Pilski,  Pan  Jan  Marek  Pikulik,  Wicestarosta  Pilski  oraz  Pani  Barbara  Klóska,  Dyrektor  Domu 

Pomocy Społecznej w Falmierowie.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

W chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, tj. 93,3 % ustawowego składu organu. 

Wobec powyższego przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał.

 
3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie z przyjętą zasadą na sekretarza obrad wybrany został radny, kolejna z listy obecności – 

Pan Zbigniew Piotrowski.

O  godzinie  1310 na  salę  obrad  przybył  radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski.  Od  tej  chwili  Rada 

obradowała w składzie 15 radnych, tj. 100 % ustawowego składu organu.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  przedstawił  porządek  obrad  po  czym  umożliwił  zgłaszanie  zmian  do 

przedłożonego porządku.

Zmian nie zgłoszono.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował, że każdorazowo protokół wyłożony jest do wglądu w biurze Rady 

była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku z powyższym zapytał czy ktoś 

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze  względu  na  brak  uwag  przewodniczący  zaproponował,  aby  przyjąć  protokół  bez  jego 

odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła protokół Nr XXXIX/09 z dnia 29 stycznia 

2010 roku.



6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie oraz informacja z wykonania uchwał przedłożone 

zostały  radnym  na  piśmie,  a  następnie  zapytał  Panią  Burmistrz  czy  chciałaby  coś  dodać  do 

przedstawionego materiału?

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  odpowiedziała,  że  nie  ma  nic  więcej  do  dodania 

w przedmiotowym zakresie.

W związku z powyższym przystąpiono do przyjęcia sprawozdania oraz informacji.

Wysoka Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła sprawozdanie oraz informację.

Sprawozdanie z działalności  Burmistrza w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji 

uchwał stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Głos zabrał radny, Pan Leonard Borowczyk, który poinformował, że w miesiącu styczniu br. odbyła 

się kontrola Komisji Rewizyjnej w zakresie działań promocyjnym Gminy Wyrzysk. Działania te 

zostały ocenione pozytywnie i nie wystąpiono z zaleceniami pokontrolnymi. Natomiast w miesiącu 

lutym  Komisja  Rewizyjna  przeprowadziła  kontrolę  działalności  Miejsko-Gminnego  Ośrodka 

Kultury  w  Wyrzysku.  Na  podstawie  przeprowadzonej  kontroli  wykazano,  że  dokumentacja 

przygotowana  została  wzorowo,  wzorowo były prowadzone  także  działania  merytoryczne  wraz 

z działalnością chórów  Wyrzyska.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer poinformował, że w dniu 21 lutego br. wraz z radnym, 

Panem  Lechem  Oziminą  wziął  udział  w  zebraniu  sprawozdawczym  Związku  Wędkarskiego 

w  Wyrzysku.  Na  spotkaniu  tym  podsumowano  działalność  związku  za  rok  2009.  Ponadto 

przewodniczący uczestniczył w sesji Rady Powiatu w Pile jako przewodniczący Rady Miejskiej 

w Wyrzysku.

Dyskusji nie nawiązano.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Radny, Pan Adam Nowak poinformował, że w dniu 25 stycznia br. odbyła się sesja Rady powiatu 

w Pile podczas której Rada przyjęła informację m.in. w temacie: realizacja zawartych umów na 

zadania zlecone w zakresie sportu i  turystyki  za II półrocze 2009 roku, realizacji  uchwał Rady 

Powiatu,  sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych 

stopniach  awansu  zawodowego,  sprawozdanie  z  działalności  rehabilitacyjnej  i  wykorzystania 



środków finansowych przez Warsztaty Terapii Zajęciowej. Ponadto Komisja merytoryczna Polityki 

Społecznej  odbyła posiedzenie w jednym z takich warsztatów,  których w powiecie pilskim jest 

sześć  –  powiedział  radny.  Radny  poinformował  również  o  stanie  bezrobotnych  mówiąc,  iż 

w powiecie pilskim przywrócono do pracy bezrobotnych na poziomie 10 %  - co jest wysokim 

poziomem w  skali  kraju.  Na  sesji  Rada  Powiatu  podjęła  uchwałę  w  spawie  określenia  zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2010 

roku. Podjęto także uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Ujście w 2010 

roku z przeznaczeniem na drogi, które są finansowane  50 na 50 % udziału. Podjęto także uchwałę 

w  spawie  ustalenia  Regulaminu  Organizacyjnego  Starostwa  Powiatowego  w  Pile,  jak  również 

uchwałę w sprawie dotacji celowej dla szpitala specjalistycznego w Pile – w kwocie 50.000 zł na 

szkolenia personelu medycznego. Ponadto podjęto również uchwałę w spawie wyrażenia zgody na 

oddanie w dzierżawę na okres dłuższy niż  3  lata  nieruchomości  położonych w Pile  przy ulicy 

Koszalińskiej w drodze przetargu – poinformował radny – dodając, że chodzi o tereny w okolicy 

lotniska. 

Ze względu na awarię  sprzętu nagrywająco  – nagłaśniającego nie  możliwym było  odtworzenie 

dalszej części wypowiedzi radnego, Pana Adama Nowaka.    

Dyskusji nie nawiązano.

  

9.Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

Głos zabrała Skarbnik Gminy, Pani Małgorzata Martin- Mucha, która poinformowała, że zmiany 

proponowane  niniejszą  uchwałą  zostały  omówione  na  posiedzeniach  Komisji  w  związku 

z  powyższym  odniosła  się  do  przedstawienia  zmian  zgłoszonych  na  posiedzeniach  Komisji. 

Odnośnie  podziału  kwoty  w  wysokości  47.700  zł  i  wyeliminowania  czyli  zwiększenia  planu 

wydatków w dziale 757 rozdział 75702 § 811 – zwiększyć o kwotę 2.032 zł, a tę kwotą zwiększyć 

wydatki  w dziale  600 rozdział  60016 na § 4170 „Umowy zlecenia  związane z  odśnieżaniem”. 

Następna proponowana zmiana dotyczyła działu Gimnazja  801 rozdział 80110 – wprowadzenie 

kwoty 500 zł w § 4170, natomiast zmniejszenie § 4300 o kwo 500 zł. Dalsza zmiana dotyczyła 

załącznika nr 5 do budżetu pn. „wydatki na Wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2010-

2012”,  gdzie  w zadaniu inwestycyjnym pn. „Osiek – rozbudowa obiektów OSP” proponowano 

zwiększyć wartość zadania ogółem z kwoty 150.000 zł, a powinno być 155.000 zł, gdyż 5.000 zł 

było planowane i zrealizowane w roku 2009. Ponadto w zadaniu tym należy także poprawić termin 

realizacji  zadania  z  roku  2010 na  lata  2009/2010.  Były  to  wszystkie  proponowane  zmiany na 

posiedzeniach Komisji – powiedziała skarbnik. Następnie w uzasadnieniu na stronie 6 w dziale 900 



rozdział 90001 zapisane jest dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni ścieków w wysokości 

20.000  zł,  natomiast  proponuje  się  wyeliminowanie  tego  brzmienia  i  zastąpić  go  brzmieniem: 

„wydatki  an  realizację  zadań  gminy  w  zakresie  ochrony  środowiska  i  gospodarki  wodnej” 

wynikające z ustawy z dnia       27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska. Również w dziale 

900  rozdział  90002  „gospodarka  odpadami”  zmienić  nazwę  „wydatki  na  realizację  zadań 

związanych  z  gospodarką  odpadami”  -  oznajmiła  skarbnik.  Ponadto  w  związku  z  likwidacją 

Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska zaproponowano, aby w treści uchwały w § 8 dokonać 

zmiany brzmienia dotychczasowego zapisu na: ze względu na awarię sprzętu rejestrującego nie 

było możliwości odtworzenia dalszej wypowiedzi Pani Skarbnik. 

Wiceprzewodniczący Rady, Pan Zbigniew Piotrowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji do 

cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 18 lutego br. tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  w  następujący  sposób  opowiedziały  się  za 

projektem  cyt.  uchwały:  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  -  „za”  głosowało 

2 członków, „przeciw” 0 członków oraz „wstrzymało się” 2 członków Komisji; Komisja Budżetu 

i Finansów - „za” -1 członek, „przeciw – 0 członków oraz „wstrzymało się” - 2 członków Komisji; 

Komisja Rolnictwa – opinia pozytywna jednogłośnie.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 lutego br. w następujący 

sposób  opowiedziały  się  za  projektem  cyt.  uchwały:  Komisja  Rewizyjna  –  opinie  pozytywna 

jednogłośnie,  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  oraz  Komisja  Rozwoju 

Gospodarczego  większością  głosów  opowiedziały  się  za  przyjęciem  zaproponowanych  zmian 

w budżecie gminy Wyrzysk na 2010 r.    

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  12  głosach  „za”  i  przy  3  głosach 

„wstrzymujących”.

Uchwała Nr XL/322/10 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

       

2) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu,

Zgodnie  z  tradycją  i  ta  uchwała  była  przedmiotem  omawiania  na  posiedzeniach  Komisji  – 

powiedział przewodniczący – i w związku z powyższym poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  Komisji  w  dniu 

18 lutego br. Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.



Radny,  Pan  Józef  Jasik  w  imieniu  Komisji  obradujących  w dniu  22  lutego  br.  powiedział,  że 

Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XL/323/10 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

3) powołania doraźnej Komisji Statutowej,

W związku z  faktem,  iż  projekt  uchwały był  przedmiotem posiedzeń  Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  18  lutego  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały oraz ponadto zaproponowały do 

składu  osobowego  kandydaturę  radnego,  Pana  Stefana  Rymera  oraz  Pana   Zbigniewa 

Piotrowskiego.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  22  lutego  br.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię i jednocześnie zaproponowały, aby skonsultować z radcą prawnym 

brzmienie § 4. Ponadto Komisje zaproponowały do składu osobowego następujące kandydatury: 

radnego, Pana Lecha Oziminę, Pana Józefa Jasika, Pana Krzysztofa Bartkusa oraz Pana Eligiusza 

Komarowskiego.

Przewodniczący  zgodnie  z  sugestią  Komisji  zwrócił  się  do  radcy  prawnego  z  prośbą 

o ustosunkowanie się do brzmienia zapisu § 4. 

Radca prawny, Pan Ireneusz Subczyński powiedział, że w § 4 jest mowa o tym, że Komisja ulega 

rozwiązaniu z dniem przyjęcia przez Radę Miejską uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Wyrzysk  i  zapytał  czy  wątpliwość  dotyczy  zapisu  „  w  sprawie  uchwalenia  Statutu”?  Radca 

wyjaśnił,  że  stwierdzenie  „w sprawie”  dotyczy uchwalenia  nowego Statutu  oraz  wprowadzenia 

zmian do istniejącego Statutu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Przewodniczący przypomniał, że w miesiącu styczniu br. zgłoszony został wniosek o dokonanie 

zmian  w  Statucie  oraz  wniosek,  który  ustalał  powołanie  Komisji  poprzez  uchwałę  i  stan  jej 

liczebności.  Zgodnie  z  przegłosowanym  wnioskiem Komisja  miała  liczyć  pięć  osób.  Z  opinii 

Komisji wynika – powiedział przewodniczący – że zgłoszonych zostało sześć osób, wobec czego 

przekroczony został  przyjęty limit  osób wchodzących  w skład  Komisji  Statutowej.  W związku 

z  powyższym  przewodniczący  zaproponował,  aby  za  zgodą  Wysokiej  Rady  dokonać  zmiany 

liczebności  Komisji  z  pięciu  do  sześciu  osób.  Jeżeli  wniosek  zostanie  przyjęty  pozytywnie 



przewodniczący  przedstawi  kolejne  zmiany.  Reasumując  przewodniczący  zapytał  czy  wolą 

Wysokiej Rady jest zmiana liczebności składu Komisji?

W wyniku głosowania wniosek przyjęty został przy 13 głosach „za”, 1 głosie „wstrzymującym” 

i 1„przeciwnym”. 

Kontynuując przewodniczący zauważył, że z przeprowadzonej analizy osób zgłoszonych do udziału 

w pracach Komisji wynika, iż w Komisji tej brak przedstawiciela Komisji Rewizyjnej oraz Komisji 

Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych.  W  związku  z  powyższym  przewodniczący 

zrezygnował z uczestniczenia w pracach Komisji jako członek, natomiast zdeklarował pracę jako 

radny,  który  zgodnie  z  zapisem  ustawy  o  samorządzie  gminnym  ma  prawo  uczestniczyć 

w posiedzeniu każdej Komisji, ma prawo zabierać głos i zgłaszać wnioski, jednak nie ma prawa 

w glosowaniu.   Wobec  powyższego  przewodniczący  zrezygnował  i  zaproponował  kandydaturę 

radnego, Pana Leonarda Borowczyka. Przewodniczący uzasadnił to faktem, iż radny Pan Leonard 

Borowczyk jest jednocześnie reprezentantem Komisji Rewizyjnej i Komisji Oświaty. Reasumując 

przewodniczący  zgłosił  wniosek,  aby  w  skład  Komisji  Statutowej  wszedł  radny,  Pan  Leonard 

Borowczyk. Po czym zapytał czy są inne propozycje?

Radny, Pan Eligiusz Komarowski w związku z propozycją przewodniczącego oznajmił, iż jeśli to 

mogłoby w czymś pomóc to radny może zrezygnować z udziału w składzie Komisji.

Przewodniczący oznajmił,  iż  złożył  już  deklarację  rezygnacji  i  jednocześnie  oznajmił,  że  i  tak 

będzie  brał  udział  w pracach Komisji  w związku z  tym nie  ma przesłanek,  aby kolejna osoba 

rezygnowała. W związku z tym przewodniczący prosił radnego, Pana Eligiusza Komarowskiego 

o wycofanie swego wniosku jeśli jest taka wola.  

Radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski  ad  vocem  wypowiedzi  przewodniczącego  powiedział,  że 

zaproponował swą rezygnację jeśli mogłoby to w czymś pomóc. Jeśli natomiast przewodniczący się 

upiera i rezygnuje z udziału to radny wyraża wolę uczestniczenia,  chyba że zgłoszona zostanie 

jeszcze inna kandydatura, to radny jest gotowy zrezygnować.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński zasugerował, aby radni ustalili jakiś termin prac Komisji.

Przewodniczący oznajmił,  że w tym momencie jest rozwiązywana kwestia składu, natomiast do 

tematu  terminu  prac  również  przystąpimy  –  oznajmił  przewodniczący.  Po  czym  podziękował 

radnemu za potrzebę zakreślenia czasowego.

Na prośbę radnych o godzinie 1355 przewodniczący ogłosił 5 – minutową przerwę w obradach.  

Obrady wznowiono o godzinie 1405 przy stanie 10 radnych. 

Od godziny 1409 Rada obradowała w pełnym składzie. 

Przewodniczący wracając do tematu zapytał  czy zaproponowane kandydatury radnych wyrażają 

wolę uczestniczenia w Komisji Statutowej?



W związku z pozytywną odpowiedzią w tym zakresie przewodniczący przystąpił do przedstawiania 

kolejnych zmian do projektu uchwały.

W § 1 zmianie uległa liczba porządkowa składu osobowego z 5 na 6. Natomiast dotychczasowy § 2 

otrzymał nowe brzmienie: „Przewodniczącego i jego Zastępcę wybiera Komisja ze swego grona.”

Zmianę w § 2 Rada przyjęła jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Następna zmiana dotyczyła § 3, w którym dotychczasowy zapis zastąpiono zapisem w brzmieniu: 

„Komisja  przedstawi Radzie Miejskiej  projekt  uchwały dotyczącej  wniesienia  zmian do Statutu 

Gminy Wyrzysk w terminie do dnia 4 czerwca 2010 r.” Przewodniczący wyjaśnił, że wskazano na 

taki  właśnie  termin  gdyż  plan  pracy  Rady  Miejskiej  został  przyjęty  do  miesiąca  czerwca  br., 

tradycją natomiast jest, że miesiąc lipiec jest miesiącem przerwy wakacyjnej i pozostaje sierpień 

czy też ewentualnie wrzesień. Ponadto dodał, że wskazane trzy miesiące są wystarczającym czasem 

na wniesienie zmian do Statutu. 

Zmiana § 3 przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Następnie  przewodniczący  poinformował,  że  w  związku  z  przyjętymi  wcześniej  zmianami 

dotychczasowy § 2 będzie § 4, § 3 - § 5, § 4 - § 6, § 5  - § 7 ze zmianą jego brzmienia:” Wykonanie 

uchwały powierza się Przewodniczącemu doraźnej Komisji Statutowej”. Przewodniczący wyjaśnił, 

że skoro pracami Komisji kieruje jej przewodniczący i został określony termin przez Wysoką Radę 

to  nie  zasadnym byłoby,  aby  wykonanie  uchwały  powierzyło  się  Burmistrzowi,  który  nie  ma 

żadnego wpływu na pracę Komisji. 

W związku z powyższym przystąpiono do przyjęcia zaproponowanego brzmienia § 7. Wysoka Rada 

jednogłośnie przyjęła zaproponowaną zmianę.

Ponadto przewodniczący dodał, że dotychczasowy § 6 będzie § 8. 

Innych propozycji nie zgłoszono.

Następnie przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono do głosowania nad 

projektem wraz z przyjętymi wcześniej poprawkami.

Uchwała  podjęta  została  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”.  Uchwała  Nr  XL/324/10  stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu.    

W chwili głosowania poza salą obrad znajdował się radny, Pan Krzysztof Neumann.

Przewodniczący  poinformował,  że  po  wyczerpaniu  punktu  9  będzie  ogłoszona  przerwa,  aby 

Komisja Statutowa mogła wybrać ze swego grona przewodniczącego oraz zgłosił  wniosek, aby 

ustalić w jakim terminie radni mają zgłaszać swoje uwagi i propozycje do zmian Statutu, gdyż taka 

możliwość istnieje – dodał przewodniczący.

 



4) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

oraz ustalenia dopłat do taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków,

W związku z  faktem,  iż  projekt  uchwały był  przedmiotem posiedzeń  Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  22  lutego  br.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  18  lutego  br. 

w następujący sposób opowiedziały się za projektem uchwały: Komisja Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego  -  „za”  głosował  1  członek  Komisji,  „przeciw”  -  0  członków  oraz  3  członków 

„wstrzymało się”; Komisja Budżetu i Finansów - „za” - 1 członek Komisji, „przeciw” - 0 członków 

oraz 2 członków „wstrzymało się”; Komisja Rolnictwa. Rozwoju Wsi i i Ochrony Środowiska - 

opinie jednogłośnie pozytywna.

Przewodniczący otworzył dyskusje nad projektem cyt. uchwały.

Dyskusji nie nawiązano. Przewodniczący uznał, że jest taka potrzeba, są obecni sołtysi, mieszkańcy 

i  należałoby  zasygnalizować  pewne  kwestie  z  tym  związane,  zwłaszcza  jeśli  chodzi 

o odprowadzanie ścieków – dodał przewodniczący – gdyż wzrost jest o 53% czyli ze stawki 3,90 zł 

netto będzie stawka 5,97 zł. Jest to bardzo duży wzrost – powiedział przewodniczący – i radni zdają 

sobie z tego sprawę, dlatego też nastąpi podział wzrostu na odbiorców i na gminę. Kontynuując 

dalej przewodniczący poinformował, że 17 % wzrostu pokryte zostanie przez odbiorców, natomiast 

gmina pokryje 36 %, czyli dopłata gminy wyniesie do każdego metra ścieków 1,40 zł. O dalsze 

wyjaśnienia  w  tym  zakresie  przewodniczący  poprosił  Prezesa  Przedsiębiorstwa  Wodociągów 

i Kanalizacji Sp. z o. o., Pana Marka Charczuna. 

Prezes, Pan Marek Charczun potwierdził, że wzrost jest znaczny, jednak udział gminy w dopłacie 

jest również znaczny. W celu przedstawienia jak to będzie wyglądało w praktyce Prezes posłużył 

się  przykładem rodziny  czteroosobowej,  która  zużywa  12  m3 wody na  miesiąc  –  wzrost  ceny 

spowoduje ogólny wzrost wartości na kwotę 1,37 zł – poinformował prezes – natomiast wraz ze 

ściekami wyniesie to 9,97 zł. Dopłata ze strony gminy w tym wypadku wyniesie 17,98 zł – dodał. 

Koszty wynikają z polityki państwa, która sprowadza się do tego, aby odbiorca ponosił całą kwotę 

wydatków na ten cel – w PWiK koszty wszelkie są wliczone  w działalność i pomoc gminy jest taka 

a nie inna – powiedział prezes, natomiast koszty są łącznie z podatkami, amortyzacją.  Ponadto 

prezes dodał,  że opłaty jakie ponoszą odbiorcy gmin sąsiednich nie odbiegają od cen w naszej 

gminie. Są to stawki, które wynikają z również z majątku jaki posiada PWiK, który jest majątkiem 

nowym.  Ponadto  prezes  oznajmił,  że  na  stronie  spółki  oraz  zapewne  Urzędu  po  podjęciu  cyt. 

uchwały pojawią się wyjaśnienia w tym zakresie wraz ze wskazaniem jakie to będą konkretnie 



obciążenia.

Głos zabrała Burmistrz,  Pani Maria Bratkowska,  która dodała, że skutkiem dopłaty dla budżetu 

wyniesie za 9 m-cy 270.000 zł. Jest to spora suma – powiedziała Burmistrz – jednak zależy nam, 

aby mieszkańców zbyt mocno nie obciążać.

Dalszej dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, po czym przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania cyt. uchwała podjęta została większością głosów tj. przy 12 głosach „za” 

i przy 3 „wstrzymujących”. Uchwała Nr XL/325/10 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

5)  zmieniająca uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  gminy 

Wyrzysku na lata 2008-2015,

W związku z  faktem,  iż  projekt  uchwały był  przedmiotem posiedzeń  Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  18  lutego  br. 

w następujący sposób opowiedziały się za projektem uchwały: Komisja Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinie do cyt. 

projektu  uchwały  z  jednoczesnym  uzupełnieniem  załącznika  nr  1  poprzez  podanie  liczby 

porządkowej zadania wynikającego z załącznika nr 2 do uchwały. Natomiast Komisja Rolnictwa. 

Rozwoju Wsi i i Ochrony Środowiska „za” 1 członek Komisji, „przeciw” 0 członków, „wstrzymał 

się” 1 członek Komisji. Ponadto Komisja ta zaproponowała uzupełnienie załącznika nr 1 poprzez 

podanie liczby porządkowej zadania wynikającego z załącznika nr 2.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  22  lutego  br.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Głos  zabrał  radny,  Pan  Kazimierz  Dróbka,  który  odnośnie  ul.  Szpitalnej  zwrócił  uwagę  na 

niezgodność terminów realizacji tego zadania w uchwale budżetowej – rok 2010 oraz cyt. uchwale 

– rok 2011. Radny prosił o doprowadzenie do zgodności terminów realizacji.

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska przyznała rację radnemu mówiąc, iż miało to zostać poprawione 

i tak też się stanie.

Więcej uwag nie zgłoszono.

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska wyjaśniła, że w załączniku nr 3 „Objaśnienia” należy skreślić 

zapis „m. in. GFOŚiGW”  z uwagi na fakt, że Gminny Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej już nie istnieje.

W  związku  z  zakończeniem  dyskusji  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały 



i przystąpiono do głosownia.

Wysoka Rada większością  głosów podjęła  cyt.  uchwałę – 13 głosów „za”,  1 głos „przeciwny” 

i 1 głos „wstrzymujący”. Uchwała Nr XL/326/10 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

  

6) udzielania bonifikat od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy 

Wyrzysk sprzedawanych na rzecz ich najemców.

W związku z  faktem,  iż  projekt  uchwały był  przedmiotem posiedzeń  Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  18  lutego  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały. 

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  22  lutego  br.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący poinformował, że uchwała ta systematyzuje sprzedaż lokali mieszkalnych na rzecz 

ich  najemców  i  dotychczas  każdorazowo  Rada  podejmowała  indywidualnie  taką  uchwałę, 

natomiast zmiana ustawy o gospodarce nieruchomościami pozwala, aby Rada upoważniła , podjęła 

uchwałę  co  do  zasad  zbywania  i  w  związku  z  tym  Pani  Burmistrz  nie  musi  każdorazowo 

występować z  taką  uchwałą.  Ponadto  przewodniczący przypomniał,  że  na posiedzeniu  Komisji 

zaproponował, aby raz na kwartał była przedstawiana informacja Wysokiej Radzie, które z lokali 

zostały sprzedane. 

Następnie przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono do głosowania.

Uchwała  podjęta  została  jednogłośnie,  przy  15  głosach  „za”.  Uchwała  Nr XL/327/10  stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu.

Opinie Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XL Sesję Rady Miejskiej w 

Wyrzysku w dniu 26 lutego 2010 r. stanowią załącznik nr 10 do protokołu.

W  związku  z  wyczerpaniem  punktu  dotyczącego  projektów  uchwał  przewodniczący  ogłosił 

o godzinie 1450 10 minut przerwy. 

Po  przerwie  przed  przystąpieniem  do  kontynuacji  przyjętego  porządku  obrad  przewodniczący 

poprosił przedstawiciela Komisji o poinformowanie Wysokiej Rady i zebranych gości o wynikach 

ustaleń, które zapadły na pierwszym posiedzeniu Komisji. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że na pierwszym posiedzeniu doraźnej Komisji Statutowej 

wybrano dwie osoby, które będą przewodniczyły Komisji, tj. przewodniczącym został radny, Pan 

Józef  Jasik,  natomiast  na  zastępcę  przewodniczącego  wybrano  radnego,  Pana  Leonarda 



Borowczyka. Ponadto uzgodniono, że w terminie do 15 marca br. radni mogą zgłaszać swe wnioski 

czy  uwagi,  propozycje  co  do  zmiany  propozycji.  Panią  Burmistrz  Komisja  będzie  prosiła 

o wsparcie w postaci zaplecza techniczno - organizacyjnego, protokołowania itd. 

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer zapytał o formułę informowania radnych o terminie posiedzeń 

Komisji.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że będzie to się odbywało się telefonicznie przez Biuro Rady 

bądź na posiedzeniu Komisji poprzez wyznaczenie kolejnego posiedzenia.

Przewodniczący  doprecyzował  swe  zapytanie  poprzez  wyjaśnienie,  iż  chodziło  o  pozostałych 

radnych, którzy nie są członkami doraźnej Komisji Statutowej.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  powiedział,  że  dopóki  nie  zostanie  wypracowany  sprawny  system 

informowania będą oni informowanie również telefonicznie przez pracownika Biura Rady.

Przewodniczący zaproponował także, aby w komunikacji posłużyć się drogą e-mailową.

W związku  z nie nawiązaniem dyskusji przystąpiono do realizacji przyjętego porządku obrad.

    

10.  Informacja Burmistrza na temat gospodarki  odpadami komunalnymi z  terenu Gminy 

Wyrzysk,  w  związku  z  zamknięciem  Gminnego  Składowiska  Odpadów  Komunalnych 

w miejscowości  Bagdad  –  materiały  przygotowuje  i  przedstawia  Przewodniczący  Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska. 

Informację  w  w/w  zakresie  przedstawił  radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński,  który  powiedział,  że 

zgodnie  z  zapisami  Wojewódzkiego  Planu  Gospodarki  Odpadami  dla  Województwa 

Wielkopolskiego  gmina  Wyrzysk  została  zobowiązana  do  zamknięcia  Gminnego  Składowiska 

Odpadów  Komunalnych  w  Bagdadzie.  Realizując  tenże  plan  gmina  uzyskała  decyzją  Starosty 

zgodę  na  zamknięcie  składowiska  z  dniem  31  grudnia  2009  roku.  Kontynuując  radny 

poinformował,  że  w  gminie  Wyrzysk  odbieraniem  odpadów  zajmują  się  dwie  firmy  tj. 

„Komunalnik”  oraz  „Altvater”,  natomiast  cała  ilość  odpadów  jest  kierowana  na  składowisko 

odpadów  w  miejscowości  Kłoda  w  gminie  Szydłowo.  Ponadto  radny  dodał,  że  Komisja 

zaniepokojona jest faktem, iż sytuacja ta doprowadzi do tego, że zwiększy się liczba tzw. „dzikich 

wysypisk” śmieci i dlatego Komisja zaproponowała, aby Pani Burmistrz uwzględniła w następnych 

budżetach zwiększenie kwoty na usuwanie dzikich wysypisk. Komisja zaproponowała także, aby 

wprowadzić oraz egzekwować umowy na wywóz śmieci oraz aby wprowadzić podatek śmieciowy, 

który zdaniem radnego rozwiązałby problem. 

Przewodniczący zapytał  radnego  czy propozycje  Komisji  należy traktować jako wnioski,  które 

muszą być przegłosowane czy jest to tylko głośne myślenie?

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  odpowiedział,  że  nie  są  to  formalne  wnioski  i  nie  wymagają 



przegłosowania.

W  związku  z  nie  nawiązaniem  dalszej  dyskusji  w  przedmiotowym  zakresie  przewodniczący 

zamknął kolejny punkt obrad.

 

11. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  na  ręce  przewodniczącego  nie 

wpłynęły żadne interpelacje, stąd nie było też odpowiedzi w tym zakresie.

12. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny, Pan Eligiusz Komarowski  wystąpił z prośbą o wystosowanie pisma do zarządcy drogi na 

odcinku byłej trasy nr 10 od Wyrzyska do Kosztowa w sprawie ustawienia znaku ostrzegającego 

o ostrym zakręcie w prawo bądź o oznaczenie balustrady przy wyjeździe na obwodnicę w stronę 

Piły. 

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska ponowiła  interpelację  złożoną  na  Komisji  dotyczącą  oświetlenia 

drogi od ul. Dworcowej do ul. 3 Maja. Radna dodała, że właściciel znajdującego się tam warsztatu 

samochodowego zaoferował zakup lampy, natomiast energetyka musiałaby przeciągnąć przewody 

do istniejącego słupa.

Radny,  Pan Zbigniew Piotrowski zapytał  czy Pani  Burmistrz  posiada  informacje  kiedy zostanie 

założony gaz w Osieku, na jakich ulicach oraz kiedy gazyfikacja zostanie zakończona? Radny dodał, 

że w budżecie przyjęte zostały zadania pn. Budowa ulic,  chodników..,  a okazuje się później,  że 

zadania te nie mogą zostać zrealizowane, bo nie ma gazu. Ponadto radny zgłosił potrzebę zakupienia 

koszy dla miejscowości Osiek n/Not.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski  wracając do kwestii koszy zwrócił się z prośbą, aby zakupu koszy 

dokonać jak najwcześniej, nie czasami w miesiącu wrześniu czy październiku.  

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk  zapytał  czy  wiadomo  coś  nt.  podjęcia  prac  związanych 

z gazyfikacją osiedla przy ul. Kwiatowej? Radny wskazał na ewentualny termin przygotowania tej 

inwestycji  oraz  jej  realizacji.  Radny  złożył  ponadto  pod  rozwagę  Przewodniczącemu  Rady 

propozycję dot. ewentualnego rozpatrzenia możliwości dokonania uzupełnienia, zmiany przebudowy 

nagłośnienia znajdującego się na sali nr 9  łącznie z jego okablowaniem.    



13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiadając na interpelację radnego, Pana Eligiusza Komarowskiego Burmistrz poinformowała, 

że zostanie wystosowane pismo do Generalnej Dyrekcji Dróg do oddziału w Poznaniu i stosowna 

odpowiedź zostanie przedłożona radnemu na piśmie. 

Na  interpelację  radnej,  Pani  Teresy  Pinkowskiej  Burmistrz  odpowiedziała,  że  sprawa  zostanie 

rozpoznana  przez  Panią  Stefaniak  i  zostanie  udzielona  odpowiedź  pisemna  w  tym  zakresie. 

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  odpowiadając  na  interpelację  radnego,  Pana  Zbigniewa 

Piotrowskiego  powiedziała,  że  wielokrotnie  na  komisjach  objaśniła,  że  rok  ten  jest  rokiem 

planowania  i  projektant,  Pan  Zieliński  projektuje  dla  spółki  gazowniczej  sieć  gazową 

w miejscowości Osiek. W związku z powyższym Burmistrz powiedziała, że na ten moment nie jest 

w  stanie  odpowiedzieć  kiedy  prace  zostaną  rozpoczęte  i  spółka  gazownicza  również  takiej 

informacji  nie  udzieli.  W tej  chwili  –  dodała  Burmistrz  –  jesteśmy  w  posiadaniu  dokumentu 

potwierdzającego przyłącze gazowe do hali sportowej w Gimnazjum w Osieku, gdzie wyznaczono 

przyłączenie na lipiec 2011 roku. Ponadto Burmistrz dodała, że wystąpi o szerszą informację w tym 

temacie. Natomiast co do planowania dróg to ul. Szkolna i Słowiańska były wcześniej zaplanowane 

do utwardzenia, bo w momencie kiedy nie było żadnej informacji o gazyfikacji w Osieku n/Not.

Odnośnie koszy na śmieci Burmistrz powiedziała, że radny nieprecyzyjnie się wypowiedział czy 

chodzi  o  kosze  do segregacji  czy uliczne małe?  Kosze do segregacji  są  z  funduszu sołeckiego, 

natomiast na te na ulicach przeznaczone jest w budżecie 5.000 zł, więc Burmistrz uważa, że zostaną 

one zakupione.    

Pani Burmistrz odpowiadając na interpelację radnego, Pana Leonarda Borowczyka dot gazyfikacji 

ul. Kwiatowej powiedziała, że na chwilę obecną szczegółów nie zna. Jednak w związku z faktem, że 

w miesiącu marcu na posiedzeniu Komisji przedłożona zostanie informacja w zakresie zarządzania 

energią  i  realizacji  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  wystosowane  zostało  pismo  do  spółki 

gazowniczej z prośbą o udzielenie informacji i będzie ona odpowiedzią na pytanie radnego. Jeśli 

natomiast informacja we wskazanym zakresie się nie znajdzie to pismo zostanie ponowione. 

14. Wystąpienia sołtysów.    

Dyskusji w przedmiotowym punkcie nie nawiązano.

15. Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Lech Ozimina  podziękował Pani Burmistrz za wyprowadzenie osoby zamieszkującej na 

ul. Pocztowej w „czerwonym domku”, dzięki czemu może będzie spokój.

Radny, Pan Edward Gaczkowski zapytał o sytuację odnośnie budowy kanalizacji sanitarnej Żelazno 



– Dąbki – Osiek, kiedy ta budowa zostanie rozpoczęta? Radny zapytał o tę kwestię z uwagi na fakt, 

że mają być modernizowane drogi powiatowe i aby nie było 'kolizji” w tym zakresie. 

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  odpowiedziała,  że  z  uwagi  na  błąd  należy  powtórzyć 

postępowanie   i  w  poniedziałek  zostanie  ogłoszony ponowny przetarg  na  kanalizację  Dąbki   - 

Żelazno. 

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  podziękowała  Pani  Burmistrz  za  odwrotną  realizację  prośby 

z Komisji związanej z udrożnieniem deszczówek kanalizacyjnych. Ponadto radna poinformowała, że 

w  kwestii  gazyfikacji  ul.  Słowiańskiej  oraz  Wyrzyskiej  mieszkańcy  są  świadomi  opóźnień 

w realizacji tego zadania, aczkolwiek będą śledzić na bieżąco postępy w tej kwestii.    

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer poinformował,  że  wziął  udział  w  spotkaniu 

sprawozdawczym OSP w Osieku n/Not.  Na spotkaniu tym skierowane zostały „ciepłe” słowa w 

kierunku Urzędu, Pani Burmistrz oraz pod adresem Rady. Efektem tego są statuetki, które otrzymał 

przewodniczący oraz Pani Burmistrz, jak również listy z podziękowaniem za pomoc udzieloną OSP. 

Następnie  przewodniczący  zwrócił  się  z  prośbą  o  naprawienie  skrzywionego  kosza  na  śmieci 

znajdującego się na ul. Staszica, naprzeciwko sklepu – drogerii -  Pani Grzanka w Wyrzysku. 

Przed zakończeniem obrad przewodniczący poinformował, że wszelkie szkolenia, w których udział 

biorą  radni  i  które  są  płacone  z  budżetu  Urzędu  niestety  są  przychodem i  każdy radny,  który 

zadeklaruje swój udział to będzie musiał to wykazać jako przychód w Picie sporządzanym za dany 

rok podatkowy. 

      

16. Zakończenie obrad.

W związku z  wyczerpaniem przyjętego  porządku  obrad  o  godzinie  1532 przewodniczący Rady 

zamknął XL Sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

.

Protokół sporządziła           Sekretarz obrad                     Przewodniczący Rady

           Aleksandra Brzezińska  Radny, Pan Zbigniew Piotrowski                Stefan Rymer

      podinspektor ds kadrowych 

          i obsługi rady gminy

   


